
Zápisnica	zo	zasadnutia	výboru	Slovenskej	
angiologickej	spoločnosti	(S.A.S.)	SLS	

Dátum:	27.05.2020,	14.00	hod	

Miesto:	zasadacia	miestnosť	Kl.	kardiológie	a	angiológie	NUSCH,	a.s.	Bratislava,	Pod	Krásnou	hôrkou	1	

Zúčastnení:		

Doc.	MUDr.Juraj	Maďarič,	PhD	–	prezident	SAS	

členovia	výboru:	MUDr.	Ewald	Ambrózy,	PhD.,	MUDr.	Katarína	Dostálová,	PhD.	MPH,	MUDr.	Andrej	
Džupina,	PhD.,	MUDr.	Miroslav	Širila,	MUDr.	Ivar	Vacula,	PhD.,		

členovia	dozornej	rady:	MUDr.	Eva	Bojdová,	

ospravedlnili	sa:	Prof.	MUDr.Viera	Štvrtinová,	CSc.,	MUDr.	Dáša	Kmecová,	PhD,	MUDr.Augustín	
Mistrík,	MUDr.	Štefan	Pataky,	MUDr.	Ľubomír	Špak,	MPH.	

zapisovateľ:	MUDr.	Ľ.Fľak,	PhD	

Program:	

Privítanie	účastníkov	prezidentom	S.A.S.,	predstavenie	programu	schôdze	výboru	a	následne	jeho	
schválenie.	

Body	programu:	1)	Otvorenie	

2) Príprava	kongresu	SAS

3) Rôzne

a) SAS	a	MZSR/ÚPDZS
b) Informácia	 o	 žiadosti	 SKS	 na	ministerstvo	 zdravotníctva	 o	 uvoľnení	 obmedzení

indikácií	liečby	NOAK	počas	pandémie
c) Web	stránka	S.A.S.
d) Úpravy	registračných	poplatkov
e) Návrhy	nových	dokumentov	SLS
f) Žiadosť	AlfaSigma	o	stanovisko	S.A.S.
g) ČS	angiologické	sympósium	v	Lednici
h) Iné	aktivity	S.A.S.	(Dr.Dostálová)



K	bodu	programu	č.2:	Príprava	kongresu	SAS:	

Sekretárka	SAS	oznámila	storno	podmienky	Hotela	Partizán	ako	aj	Hotela	Stupka	–	ak	bude	kongres	
zrušený	z	dôvodu	COVID	infekcie	a	bude	to	viac	ako	8	dní	pred	plánovaným	začiatkom	storno	poplatok	
bude	0	EUR.	Zároveň	prezentované	prichádzajúce	príspevky	firiem	a	vystavovateľov	na	kongres	SAS	
2020.		

Prezident	SAS	navrhol	za	týchto	podmienok	organizovať	kongres	SAS	2020	v	termíne	17.-19.9.2020.	

Prebehlo	hlasovanie	zúčastnených	členov	výboru.	Za	6.	Proti	0.	Zdržal	sa	0.	

Prezidentom	SAS	a	vedeckým	sekretárom	SAS	predstavený	harmonogram	príprav.	

A)	Harmonogram	príprav:	

-	zasielanie	abstraktov	predlžené	do	10.6.2020	

-	prihlasovanie	vystavovateľov	predlžené	do	30.6.2020	

-	ukončenie	on-line	registrácie	4.9.2020	

Prebehla	 diskusia	 k	 publikovaniu	 abstraktov	 prihlásených	 prác.	 Prezident	 SAS	 navrhol,	 aby	
k	 publikovaniu	 došlo,	 ak	 bude	 dodaných	 aspoň	 15	 abstraktov.	 Definitívne	 sa	 určí	 podľa	 priebehu	
prihlasovania	aktívnej	účasti,	ktorá	je	ešte	ovplyvnená	obdobím	COVID.	

B)	Program:	

Prezidentom	SAS	bol	predstavený	a	členmi	výboru	diskutovaný	a	pripomienkovaný	predbežný	návrh	
zatiaľ	 pripravovaných	 prednáškových	 blokov	 kongresu,	 pričom	 definitívne	 zloženie	 a	 počet	 blokov	
bude	závisieť	aj	od	hygienicko-epidemiologických	podmienok	a	možného	počtu	účastníkov	v	 jednej	
sále	–	možná	potreba	prenosu	sekcií	z	hlavnej	sály	do	sály	B	a	z	toho	vyplývajúci	menší	počet	sekcií,	
pravdepodobná	potreba	minimalizácie	paralelných	sekcií	v	tomto	roku.	

- jedným	 z	 plánovaných	 blokov	 bude	 sekcia	 European	 Society	 of	 Vascular	Medicine	 (ESVM)	 kde	
prisľúbili	účasť	prof.Vrsalovič	(Zagreb),	prof.	Blinc	(Ljubljana),	bude	oslovaná	prof.Brodmann	(Graz).	
Jedným	z	ďalších	pozvaných	zahraničných	hostí	bude	prof.Zogala	VFN	Praha	s	témou	PET/CT	aorty.	

- Dr.Ambrózy	 potvrdil	 blok	 AKH	 Viedeň	 s	 kombináciou	 prednáškových	 tém	 (mikrocirkulácia,	
Raynaudov	sy,	atď.).		

- Dr.Širila	pripravuje	blok	liečby	ulkusov	DK	–	prebehla	diskusia	k	obsahu	bloku,	keďže	zhodnotené,	
že	 ide	 o	 veľkú	 tému,	 č	 ju	 poňať	 ako	multi-odborový	pohľad	na	 dif.	 diagnostiku,	 liečbu,	 celkovú	
starostlivosť	a	manažment.	Definitívnu	formu	upresní	Dr.Širila.	

- Návrh	 tém	workshopov:	 1)	 TBI/ABI,	 ktorý	 pripraví	 Dr.Kopalová	 a	Dr.Vacula.	 2)	 v	 prípade	 dvoch	
workshopov	pripraví	doc.Maďarič	workshop	na	tému	duplex	vyš	renálnych	artérii.	

- Domáci	hostia:	Doc.Lietava	(blok	EBM),	Dr.Paulis	(št.	tajomník	MŠ	SR	–	blok	EBM)	
- cievni	chirurgovia	–	upresnia	sa	navrhované	témy	s	ktorými	oslovím	SSCCH	(Dr.Vacula	ako	vedecký	

sekretár	osloví	MUDr.Mondeka,	vedeckého	sekretára	SSCCH)		

-	Dr.Vacula	oslovil	hudobného	hosťa	–	D.Heriban.	Jeho	účasť	sa	musí	potvrdiť.	

-	potvrdená	organizácia	„Nordic	walking“	a	SM	systému	(MUDr.Dostálová,	MUDr.	Vacula)	



-	 odovzdanie	 cien	 a	 ocenení:	 pri	 životných	 jubileách	 –	 Dr.Litvínová,	 Dr.Rusnáková,	 (obe	 bronzová	
medaila	SLS),	Dr.	Kmec	–	80r.	(Medaila	založenia	Společnosti	lékařsko-slowanskej),	cena	pre	najlepšiu	
prezentáciu	v	sekcii	Ml.angiológov	

-	definitívna	forma	spoločenského	programu	sa	upresní	podľa	aktuálnej	hygienickej	situácie	

K	bodu	programu	č.3:	Rôzne	

a)	Stav	riešenia	aktivít	SAS	a	MZ	SR/UDZS	

- A)	zoznam	DRG	+	pripočítateľné	položky	ŠZM:	aktívne	v	tejto	oblasti	pracuje	Dr.Širila,	ktorý	
podal	výboru	informácie	na	danú	tému	a	priblížil	súčasnú	situáciu.	Zároveň	prezentoval	snahu	
o	spoločný	postup	s	pracoviskami	interv.	rádiológie.	

- B)	 Štandardné	 diagnostické	 a	 liečebné	 postupy:	 zhodnotenie	 spracovania	 jednotlivých	
zadaných	 tém.	 Zaslané	 boli	 témy	 Prim.	 lymfedém	 (Dr.Ďžupina),	 CLI	 (Dr.Špak),	 PAO	 DK	
(Dr.Vacula)	a	AAA	(doc.Maďarič).	Zatiaľ	nie	definitívne	schválenie.	

- C)	Tvorba	nových	a	inovatívnych	postupov	pre	výkon	prevencie	
- D)	COVID	materiály	pre	MZ	SR	–	algoritmus	triedenia	pacientov	

b)	Prezident	S.A.S.	informoval	o	žiadosti	SKS	na	MZ	SR	o	uvoľnenie	obmedzení	indikácií	liečby	NOAK	
počas	 pandémie,	 ktorá	 bola	 	 zamietnutá.	 Diskutovalo	 sa	 o	 forme	 žiadosti	 a	 obsahu	 konečného	
hlasovanie	Kategorizačnej	komisie.	

c)	WEB	stránka	S.A.S	

- Sekretárka	 informovala	 o	 prekladoch	materiálov	 do	 angličtiny	 podľa	 požiadavky	 z	 valného	
zhromaždenia,	ako	aj	o	preklade	organizačného	poriadku,	ktorý	je	k	dispozícii.	

- Prebehla	 diskusia	 o	 projekte	 Aktuality	 v	 cievnej	 medicíne,	 ktorý	 bol	 prijatý	 pozitívne	 so	
zdôraznením	 potreby	 zasielania	 pravidelných	 príspevkov;	 diskusia	 k	 finančnej	 odmene	 pre	
prispievateľov:	prebehlo	hlasovanie	k	návrhu	300,	EUR	za	príspevok,	bez	ohľadu	na	to	či	bude	
firemný,	 alebo	 pôjde	 o	 kazuistiku,	 či	 iný	 príspevok.	 Príspevky	 však	 musia	 prejsť	 recenziou	
vedeckého	sekretára	a/alebo	prezidenta	S.A.S.				

Hlasovanie	č.	2:	Za:	6	hlasov,	proti:	0,	zdržal	sa:	0	

d)	úprava	registračných	poplatkov	na	Kongres	SAS:	informácia	a	schválenie	zaradenia	novej	kategórie	
registračných	 poplatkov	 „Nezdravotnícki	 pracovníci“	 podľa	 záverov	 z	 minulého	 zasadnutia	 výboru	
a	o	zaradení	zvýhodnenej	registrácie	v	skorom	termíne	(do	31.7.)			



Hlasovanie	č.	2:	Za:	6	hlasov,	proti:	0,	zdržal	sa:	0	

e) návrh	nových	dokumentov	SLS	–	bez	významnejších	pripomienok	zo	strany	členov	výboru	S.A.S.

- Dr.	Ambrózy	predložil	výboru	S.A.S.	na	základe	dohody	z	predchádzajúcej	výborovej	schôdze	výzvu
adresovanú	 prezídiu	 SLS	 k	 pripomienkovaniu	 nového	 cenníka	 procesu	 sledovania	 a	 hodnotenia	
úrovne	jednorazových	vzdelávacích	aktivít	schváleného	Radou	ARS	CME	dňa	14.11.2019,	platného	od	
1.1.2020,	pre	 jeho	neadekvátne	zvýšenie.	Dohodlo	sa,	že	na	budúcej	schôdzi	výboru	SAS	bude	táto	
diskusia	pokračovať.	

f) Odborné	stanovisko	výboru	S.A.S.	k	indikačným	obmedzeniam	sulodexidu	a	jeho	správnej	preskripcii
pre	správnu	revíznu	činnosť	VšZP

- Doc.	 Maďarič	 informoval,	 že	 podľa	 pripomienok	 členov	 výboru	 S.A.S.	 upravil	 znenie	 prípadného
stanoviska	pre	revíznu	činnosť;	prebehla	diskusia	k	zneniu	stanoviska	a	k	jednotlivým	diagnózam,	či	ide
o odporúčania	na	základe	dostatočným	EBM	dôkazov,	či	je	správna	formulácia	indik.	obmedzení,	atď.

Prebehlo	hlasovanie	k	tomuto	bodu:	Za	schválenie	upraveného	stanoviska:	3,	Proti:	1,	Zdržal	sa:	2	

g) Česko-slovenské	angio	sympózium	Lednice

- Doc.	Maďarič	informoval	o	zmene	termínu	tohto	sympózia,	pričom	táto	zmena	nebola	konzultovaná
s	výborom	S.A.S.	a	došlo	k	relat.	blízkej	kolízii	termínov	s	kongresom	S.A.S.	Navrhol,	aby	českej	strane
bolo	diplomaticky	oznámené,	že	by	bolo	dobré	termíny	česko-slovenského	angiologického	sympózia
konzultovať	s	výborom	S.A.S.	Je	potrebné	udržať	spoluprácu	s	českou	stranou,	zároveň	zvýrazniť	podiel
S.A.S.	Toto	podporil	aj	Dr.	Ambrózy	a	Dr.Vacula,	ktorý	napíše	a	zašle	list	výboru	Českej	angiologickej
spoločnosti.

- Doc.	 Maďarič	 predostrel	 teoretickú	 možnosť	 organizovania	 česko-slovenského	 angiologického
sympózia	 každý	 3.	 rok	 spojením	 s	 kongresom	 S.A.S.,	 ktorý	 by	 sa	 v	 takom	 roku	mohol	 organizovať
v	Bratislave.	Po	diskusii	však	zhodnotené,	že	ide	o	menšie	postgraduálne	sympózium,	kde	by	SK	malo
ponúknuť	 zaujímavú	 (aj	 na	 relax)	 lokalitu	 blízko	 českých	 hraníc	 s	 primeranými	 ubytovacími
a	 kongresovými	možnosťami.	 Padol	 návrh	 Trenčianskych	 Teplíc.	 Vyžaduje	 to	 seriózne	 zhodnotenie
možností	S.A.S.,	konkrétnej	lokality	a	lokálneho	organizátora.

h) iné	aktivity	SAS



- Dr.	Dostálová	informovala,	že	XXIX.	kongres	IUA,	ktorý	sa	pôvodne	mal	konať	koncom	apríla	v	Ríme,
sa	vzhľadom	na	obmedzenia	pre	Corona	krízu	konal	vo	forme	MP4	prezentácií.	S.A.S.	(prof.	Štvrtinová,
doc.	Čelovská,	dr.	Dostálová)	mala	na	tejto	konferencii	zastúpenie	v	rámci	bloku	CEVF.		Abstrakty	budú
publikované	 v	 International	 Angiology.	 Skúsenosť	 z	 účasti	 na	 takejto	 forme	 by	mohla	 byť	 pre	 nás
inšpiráciou,	keby	bolo	potrebné	organizáciu	nášho	kongresu	modifikovať.

- Dr.	 Dostálová	 sa	 ako	 zástupkyňa	 S.A.S.	 aktívne	 zúčastnila	 tlačovej	 konferencie	 k	 svetovému	 dňu
obezity

- plánuje	 sa	 aktívna	 účasť	 zástupcov	 S.A.S.	 na	 kongrese	 všeobecných	 lekárov	 formou	 tradičného
angiologického	bloku	(dr.Dostálová,	Dr.Kmecová,	Dr.Pataky)

- Dr.Džupina	informoval	o	spolupráci	medzi	NCZI	a	ambulantnými	angiológmi	–	evidencia	ošetrených
pacientov	podľa	zadaných	diagnóz	za	rok	2020

Termín	ďalšej	schôdze	výboru	S.A.S.:	16.9.2020	o	18.	hod,	Hotel	Partizán	Tále.	

Doc.	Maďarič	sa	poďakoval	za	účasť	a	ukončil	zasadnutie	výboru.	

Doc. MUDr. Juraj Maďarič, PhD., MPH.        MUDr. I.Vacula, PhD. 

            prezident S.A.S. SLS vedecký sekretár S.A.S. SLS 

MUDr. A.Džupina, PhD. MUDr. A.Mistrik 

viceprezident S.A.S. SLS predseda dozornej rady S.A.S. SLS 

V Bratislave 27.5.2020 Zapísal: MUDr. Ľubomír Fľak, PhD.	


